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Folketingets Social-, Indenrigs og Børneudvalg 

Folketingets Social-, Indenrigs og Børneudvalg har d. 13. januar 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 208 (alm. del) til børne- og socialministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 208: 

”Ministeren bedes indhente oplysninger, der kan belyse, hvilke borgere der typisk 
modtager julehjælp (f.eks. om de er studerende, kontanthjælpsmodtagere, enlige, 
arbejdsløse, pensionister eller andet). Spørgsmålet stilles på baggrund 
af samrådet den 12. januar 2017 om stigningen i antallet af ansøgninger 

om julehjælp, jf. SOU alm. del – spørgsmål R og Q.” 

Svar: 

Børne- og Socialministeriet indhenter ikke systematiske oplysninger om, hvem der 

modtager julehjælp.  

 

For de organisationer, der søger om tilskud fra ansøgningspuljen ’Støtte til landsdæk-

kende, frivillige sociale foreningers uddeling af julehjælp’ gælder dog nogle indberet-

ningskrav, og fra og med uddelingen i 2016 er ministeriet begyndt at spørge ind til, 

hvor mange familier med og uden børn, der har modtaget julehjælp samt hvilken form 

for julehjælp, der er uddelt.  Kriteriet er, at hjælpen går til økonomisk klemte og socialt 

udsatte familier.  

 

Organisationerne, der uddeler julehjælp, beretter selv om, at det fx er personer, der 

modtager kontanthjælp, SU mv. Organisationerne oplyser, at et gennemgående krite-

rium er, at familierne skal have et lavt rådighedsbeløb. 

 

Nogle organisationer beretter desuden om, at modtagere af julehjælp skal have ople-

vet en særlig hændelse i løbet af året, som gør hverdagen og økonomien svær at 

overskue, eksempelvis en ulykke, alvorlig sygdom, eller dødsfald i familien. 
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